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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

 

Majandus- ja eelarvekomisjoni koosoleku  

protokoll 
 
Veebikoosolek (Microsoft Teams)                                                                            12. aprill 2021 nr 44 

 

Algus kell 17.00, lõpp kell 17.57 

 
Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Urmas Kristal  

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer  

 
Majandus- ja eelarvekomisjoni koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Ago Kirsipuu, Aivar Jõgiste, 

Andres Jõessar, Harri Jõgisalu (lahkus kell 17.42), Kalle Teekivi, Lea Laurits, Triin Matsalu, Urmas 

Kristal. 

Puudus: Raivi Laaser 

Kutsutuna osalesid: abivallavanem Ott Valdma, keskkonnaspetsialist Anna-Kaia Kikkas.  

 

Otsustati: Kinnitada alljärgnev  

 

PÄEVAKORD: 

1. Vanakubja liivakarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

2. Orgita paekarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

3. Orava lubjakivikarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

4. Muud küsimused  

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Vanakubja liivakarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

 

Ettekandega esines O. Valdma. 

OÜ Orgita Dolomiiditooted esitas Keskkonnaametile taotluse Vanakubja liivakarjäärile 

korrastamistingimuste saamiseks. Vastavalt maapõueseadusele korrastatakse kaevandatud maa-ala 

kaevandatud maa korrastamise projekti alusel, mis on koostatud lähtuvalt korrastamistingimustest. 

Korrastamistingimused esitab kaevandamisloa omajale Keskkonnaamet. Maapõueseaduse kohaselt küsib 

Keskkonnaamet korrastamistingimuste koostamise kohta maaomaniku ja kohaliku omavalitsuse üksuse 

arvamust. 

O. Valdma juhtis tähelepanu otsuse eelnõu punktile 2, s.o võimaldada karjäär korrastada selliselt, et 

tulevikus oleks võimalik kasutada karjääri avaliku supluskohana. Punkt on läbi räägitud 

keskkonnaametiga. 

Eelnõu seletuskirjas on esitatud keskkonnaameti ettepanekud karjääriala korrastamiseks. Kaevandamise 

keskkonnaluba kehtib veel oktoobrini 2024. 

 

A.-K. Kikkas lisas, et ta on suhelnud ka Maa-ametiga, kes on selle maa-ala haldaja (katastriüksuse 

omanikuks on Eesti Vabariik, valitsejaks Keskkonnaministeerium ja volitatud asutuseks on Maa-amet). 

Maa-amet on keskkonnaameti ettepanekutega nõus, kuid on teinud ettepaneku lisada 

korrastamistingimustesse, et supluskoha rajamine on võimalik ainult juhul kui KOV on valmis 

korraldama kaevandusala korrastamise käigus loodava supluskoha avaliku kasutamise ning heakorra. 

A.-K. Kikkas: Mina väga pooldan, et Valgu külje all asuvale Vanakubja kärjääri tuleks supluskoht. 

 

Ettekandja ja A.-K. Kikkas vastasid küsimustele. Toimus arutelu. 

*U. Kristal küsis avaliku supluskohale kehtestatud nõuete kohta. 
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A-K Kikkas: Avalikus supluskohas peab olema päästerõngas ja infotahvlid. Muidugi ka prügikastid ja 

riietuskabiin. Inimest valvamas ei pea olema.  

T. Matsalu lisas, et nõutavad on ka veeproovid. 

*A. Kirsipuu: Miks peab avalikus supluskohas olema prügikast? Igaüks tuleb oma prügiga ja läheb koos 

sellega. Miks on vaja riietuskabiini? Meil on juba saavutatud sooline võrdõiguslikkus. 

A.-K. Kikkas: See on hea tava. 

A. Kirsipuu: Hea tava on oma täispudeliga tulla ja tühjaga minna. 

A.-K. Kikkas nentis, et kahjuks ei ole kõigil sellist kodust kasvatust ja seetõttu on meil avalikud 

prügikastid mitte ainult avalikes ujumiskohtades, vaid peaks olema ka mujal. Nt on meil valla avalik 

prügikast Konuvere silla juures.  

A. Kirsipuu juhtis tähelepanu sellele, et Varbola bussipeatusest on valla pandud avalik prügikast kadunud. 

A.-K. Kikkas tänas info eest ja lubas üle vaadata. 

A. Jõgiste: Kas avalikus supluskohas tuleb tagada ka vetelepääste kohalolu? 

A.-K. Kikkas: Konkreetset inimest olema ei pea, kuid peab olema infotahvel, kus on peal päästerõngas.  

T. Matsalu juhtis tähelepanu, et otsusesse selle punkti lisamisega antakse võimalus sinna supluskoht 

rajada, kuid kas ja kuidas seda ellu viima hakatakse, on juba järgmine teema. 

 

*A. Jõgiste: Kas OÜ Orgita Dolomiiditooted korrastab karjääre seepärast, et seal saavad varud otsa ja 

alustab kuskil kõrvalt uutega? 

A-K. Kikkas: Jah, varud hakkavad otsa saama ja varude lõppemisel on kohustus karjääri maa-alad 

korrastada. Hetkel infot uute karjääride kohta laekunud ei ole.  

 

Otsustati: Nõustuda korrastamistingimustega. 

 

 

Päevakorrapunkt 2  

Orgita paekarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

 

Ettekandega esines O. Valdma.  

OÜ Orgita Dolomiiditooted esitas Keskkonnaametile taotluse Orgita paekarjäärile korrastamistingimuste 

saamiseks. Seletuskirjas on esitatud keskkonnaameti ettepanekud korrastamistingimuste kohta. 

Keskkonnaluba maavara kaevandamiseks kehtib oktoobrini 2025. 

A.-K. Kikkas lisas, et sinna ujumiskohta teha ei saa, sest seal elavad kaitsealused liigid.  

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: Nõustuda korrastamistingimustega. 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Orava lubjakivikarjääri korrastamistingimuste eelnõu kohta arvamuse andmine 

 

Ettekandega esines O. Valdma. 

OÜ Orgita Dolomiiditooted esitas Keskkonnaametile taotluse Orava lubjakivikarjäärile 

korrastamistingimuste saamiseks. Seletuskirja punktis 2 on kirjas tingimused, mida Keskkonnaamet on 

ette näinud. Keskkonnaluba maavara kaevandamiseks on kehtiv kuni detsembrini 2046. Meil ei ole 

täiendavat infot selle kohta, kas nad plaanivad lähiajal maa-ala korrastama hakata või kas kõik on juba 

kaevandatud.  

Toimus arutelu.  

A-K Kikkas: Maa-amet leidis, et sinna võiks kavandada tulevikus avaliku supluskoha, kuid mina seda 

eelnõusse ei kirjutanud, sest ma ei näe avaliku supluskoha võimalust kuna Orava karjäär asub Pendi 

laskealas.  

T. Matsalu: Oraval on kõrval ka uuringuruumid ning tõenäoliselt jääb sinna kõrvale ka edaspidi 

kaevandus.  

K. Teekivi: Kelle laskeala see on? Kas Kaitseliidu? 

A.-K. Kikkas: Jah, Kaitseliidu oma. 

 

Otsustati: Nõustuda korrastamistingimustega. 
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Päevakorrapunkt 4  

Muud küsimused 

 

*) Eraisikute võimalusest soetada koju pakendikonteiner 

T. Matsalu kõneles oma kogemusest Eesti Keskkonnateenuste pakutava pakendikonteineri teenusega ning 

soovitas vallavalitsuse spetsialistil küsida millised piirkonnad Märjamaa vallas seda teenust saavad ning 

seejärel seda laiemalt propageerida. Tema ostis Eesti Keskkonnateenustelt konteineri ning juba on olnud 

ka esimene tühjendus ning ta on teenusega väga rahul. 

A.-K. Kikkas sõnas, et lepingu järgi on Eesti Keskkonnateenustel kohustus teenust pakkuda Märjamaa 

alevis ja Orgita piirkonnas ning tal on väga hea meel kui teenust osutatakse ka mujal. 

A.-K. Kikkas lubas uuesti uurida millistele piirkondadele teenust pakutakse. 

T. Matsalu nimetas, et Eesti Keskkonnateenuste kodulehelt seda välja ei loe, et teenust pakutakse vaid 

Märjamaa alevis ja Orgital.  

A.-K. Kikkas: Märjamaa valla jäätmehoolduseeskirjas on kirjas, et kohustuslikus ringis on vaid Märjamaa 

alev ja Orgita piirkond.  

 

 

*) Haljasjäätmete kogumisest 

A. Kirsipuu oli rahulolematu, et vald pole siiani suutnud lahendada haljasjäätmete kogumise probleemi 

ning soovis teada, kuhu vald ise viib oma kalmistute orgaanika. 

A.-K. Kikkas soovitas selle küsimusega pöörduda haldusosakonna majandusspetsialisti või osakonna 

juhataja poole.  

Toimus arutelu. 

A.-K. Kikkas märkis, et hetkel pole vallal tingimusi, et saaks elanikelt haljasjäätmeid vastu võtta ja 

lähtuda tuleb valla jäätmehoolduseeskirjast (§ 4 lg 6), s.o aastani 2023 tuleb haljasjäätmed viia Mäepere 

jäätmejaama.  

A.-K. Kikkas: See ei ole kõige parem lahendus, kuid hetkel paremaid lahendusi välja töötada pole 

võimalik, sest see kõik nõuab raha. Hetkel on planeerimisjärgus meie uus jäätmejaam, kuhu kindlasti 

tuleb suurem haljasjäätmete ala.  

Toimus arutelu, mille käigus märgiti, et iseenesest ei oleks väga hull kui haljasjäätmed viiakse metsa nii, 

et neid ei jäetaks prügikottidesse, kuid kahjuks jäetakse haljasjäätmed kotti.  

 

 

 *) Teede greiderdamisest 

A. Kirsipuu: Kas teede greiderdamisega on juba alustatud? 

O. Valdma: Ei. Pakkumiste esitamise tähtaeg oli reedel (09.04.21). Peale tulemuste kinnitamist on 10 

päevane ooteaeg ja seejärel saab lepingud sõlmida.  

Toimus arutelu. Kõnelesid A. Kirsipuu ja O. Valdma.  

O. Valdma sõnas, et pakkumistega on kõik osad kaetud. 

 

 

*) Distantsõppest koolides 

K. Teekivi: Kas lastevanematelt on küsitud, kuidas nad distantstõppe perioodil hakkama saavad -  kas 

neil on olemas vajalik kogus arvuteid, Internetiühendus? 

T. Matsalu andis teada, et MG hoolekogus on sellest räägitud ning tagasisidet küsitakse klassijuhatajate 

kaudu ning kui on probleeme olnud, on antud koolist välja ka arvuteid. Takistuseks võib saada pigem 

Internetiühendus kui kodus on üheaegselt nii  täiskasvanute kodukontorid kui laste videotunnid.  

U. Kristal täiendas, et juba aasta tagasi selle teemaga tegeleti ning lahendati muresid. 

Ettepanek (K. Teekivi) - Vallavalitsusel jagada infot kas ja kuidas on tagasisidet küsitud ning milline see 

tagasiside on olnud? 

 

 

*) Vallavalitsuse tegemistest 

A. Jõessar: Kas vallavalitsus muude asjadega ei tegelegi kui ainult kaevandustega? Selle saime juba 

teada, et greiderdamisega oleme juba hiljaks jäänud. 

O. Valdma nentis, et teede suvehooldushanke näol oli tegemist pika hankega, s.o hange pidi väljas olema 

25 päeva. Reedel (09.04) läks välja teede investeeringute (remont ja pindamine) hange.  

 

https://www.riigiteataja.ee/akt/420102018021?leiaKehtiv


4 
 

 

 

O. Valdma kõneles ka teistest peagi väljakuulutavatest hangetest, millede ettevalmistamisega tegeletakse 

ning sellest, et palju aega läheb ka uue üldplaneeringu koostamise koosolekutele. 

 

*) Metsanurga spordihoone müügist jm valla varadest 

K. Teekivi: Kuidas Metsanurga võimla müük edeneb? 

O. Valdma vastas, et kuulutused on kinnisvaraportaalides üleval, kuid keegi täiendavat infot pole 

küsinud. 

O. Valdma kõneles toimunud enampakkumistest (Kartuli kinnistu ja Varbola RM äriruum) ning 

vallavalitsuses arutatud valla varade ülevaatest. Valitsusel on nt kavas anda tasuta üle Jõgeva vallale üks 

Jõgeva vallas asuv Märjamaa vallale kuuluv korter. Samamoodi ka korter Kohtla-Järvel anda üle Kohtla-

Järve linnale. Vallal on ka kortereid, mis on plaanis muuta sotsiaaleluruumideks. Konkreetsete 

eelnõudega jõutakse volikogusse ilmselt mais. 

Toimus arutelu. 

A. Jõessar küsis Jõgeval asuva korteri kohta ning tegi ettepaneku panna Jõgeval asuv korter 

kinnisvaraportaali kaudu müüki. 

 

A. Jõessar küsis Laukna lagunenud korterelamu kohta – kas valitsus on selle lammutamise teemaga 

tegelenud? 

O. Valdma vastas, et kui vald soovib seda (lammutamise eesmärgil) osta, tuleb selleks eelarvesse raha 

planeerida.  

Toimus arutelu. 

Ettepanek (T. Matsalu) – kuna hoone on müügis, siis ilmselt on hoonel omanik ja tuleks hakata 

omanikule ettekirjutusi tegema. Omaniku kohustus on oma kinnistu korras hoida.  

 

O. Valdma: Ka ettekirjutuste tegemisega kaasnevad teatud menetluskulud, nr auditi tellimine. Mõte 

iseenesest on õige. Räägin järelevalvespetsialistiga, et lasen menetluse algatada.  Mingid kulud on 

eelarvesse planeeritud, kuid võib tekkida lisakulusid. 

T. Matsalu: Alustama peaks märgukirjast ja seejärel ettekirjutusest. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek  teha Laukna 13 maja omanikule märgukiri (kui seda seni veel 

tehtud pole) ning kui see tulemsui ei anna, siis ettekirjutus. 

 

O. Valdma lubas, et teemaga tegeletakse. 

 

 

*) Omanikujärelevalvega kohtumisest 

A. Kirsipuu tuletas meelde, et komisjoni pidi tulema rääkima teede omanikujärelevalve.  

O. Valdma lubas sellest teedespetsialistiga rääkida. 

(Protokollija märkus: volikogu 16.03.2021 protokollis nr 50 on päevakorrapunktis 4 kajastatud 

järgmised ettepanekud: 

*A. Jõessar: Ettepanek – ehk suudab teedespetsialist eelmise aasta dokumentide põhjal kokku lugeda, 

mida me tegelikult oma teedele saime. Tundub, et tahame eelmise aasta tööd jätta sinnapaika ja 

unustada, kuigi teedel sõites näeme, mis jama seal on.  

R. Laaser: Ettepanek – küsida järelevalvelt, miks ta materjali ei kinnitanud? Valla õigusnõunik võiks 

omanikujärelevalve lepingu üle vaadata ja sellest lähtudes küsimuse formuleerida.  

A. Kirsipuu: Ettepanek – kuna järelevalve on meie käepikendus, spetsialist, siis las ta tuleb ise ja räägib 

meile volikogus.  

Ettepanek – omanikujärelevalvel tulla esmalt teehoiukomisjoni ning siis volikogusse rääkima, mida ta 

järelevalvena tegi.) 

 

 

*) Märjamaa alevis ÜVK-ga liitumata majapidamised 

A. Kirsipuu: Kui palju on Märjamaa alevis neid majapidamisi, kus on ühisveevärgi ja 

 -kanalisatsiooniga liitumise valmidus olemas, kuid kes ei ole liitunud? Kas on olemas selline kaart? 

O. Valdma ütles, et ta on Matsalu Veevärgis sellist kaarti näinud, kuigi see oli  vähe vananenud.  

O. Valdma: Palusin koostada sarnase infoga tabeli ka teiste asumite kohta, mis on ÜVK alaga hõlmatud, 

kuid ma ei ole kursis kui kaugel selle koostamisega ollakse.  

https://atp.amphora.ee/marjamaavv/index.aspx?itm=389694
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Toimus arutelu. 

T. Matsalu lubas komisjonile edastada andmed selle kohta kui paljud neist, kel on liitumisvõimalus 

olemas, ei ole ÜVK-ga liitunud.  

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                               /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

 

Urmas Kristal                                                                  Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                           protokollija  


